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摘要 
 

在今日民眾需求日益高漲，政府財政日益緊縮的雙重困

境之下，各國政府莫不提出各種革新方案進行政府再造工

程，以提昇政府治理效能。有鑑於此，行政院特別於 94 年

提出六星計畫著重六個面向之行政革新，本文的研究主題係

針對該六星計畫中之「社區治安」與「協力互動」間的關聯

性加以探討。基於「協力夥伴」是一種相互認同的目標，是

建立在不同行動者間（政府、營利部門與第三部門）的動態

互動關係。爰此，本文試圖透過協力互動理論，以激發社區

居民自主性、自發性的能力，並進而達成責任歸屬明確與資

源整合的最終目標。 

 

本文的理論基礎建立在協力互動、信任基礎、公民參與

等三個面向，並以台中市錦平社區及永和社區為研究個案，

藉由探討社區、政府部門二者間的互動關係，重新檢視現階

段存在之政府與社區的互動模式。 
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Abstract 
 

   Today, the requirements of people are upsurge and the affairs are  

constriction which situations make government immersing in 

dilemma. So, for exalt the government’s effect, there are many 

various programs to proceed the reproducible construction of 

government in every countries.  

In 2005, the Executive Yuan launched “Six-Star Project,” that 

emphasized six prospects renovation. This research suited the 

relationship between collaborative networker and community 

security. Collaborative partnerships were corresponding goal with 

admitting each other, which were established in different actions 

(government, commercial department and the third department). 

Therefore, the basis theories of this content included collaborative 

networker, trust-based and citizen paricipation. Trying under well 

networker of public- private collaborative partnerships make 

community residents support themselves reached the goals of 

responsibility clearly and resources integration. 

   Chin-Png community and Yung-Ho community are spindle in 

this research. By conferring the collaborative networker, surveys 

again the existence of networker pattern between government and 

community. On the other words, attempting to look for the possible 

networker pattern between government and community in the future.  
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